
Protokół Nr XXIV/2019 

Rady Miejskiej w Dobrym Mieście 

odbytej w dniu 30 grudnia 2019 r. w sali spotkań Centrum Kulturalno-Bibliotecznego            

w Dobrym Mieście, przy ul. Górnej 1A. 

 

 

 

Obrady trwały od godz. 900 do godz. 15.40 
 

Obecni radni wobec załączonej listy obecności 

- 13 radnych. 

 

W obradach sesji uczestniczyli: Burmistrz Dobrego Miasta, Skarbnik i Sekretarz Gminy, 

dyrektorzy i kierownicy zakładów pracy, prezesi spółek, radni Powiatu Olsztyńskiego, 

przewodniczący Zarządów Osiedli i Rad Sołeckich, pracownicy Urzędu Miejskiego oraz 

zaproszeni goście. 

 

Protokół obejmuje uchwały od nr 116 do nr 123 

 

Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad oraz wprowadzenie ewentualnych zmian do 

porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu. 

4. Informacja o pracy Burmistrza między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2019 rok. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Dobre Miasto na lata 2019-2024”.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego fragmentu miasta i gminy Dobre Miasto 

w rejonie ulic Olsztyńskiej, Grunwaldzkiej, Orła Białego, Placu Jana Pawła II, 

Rzeszutka, Łużyckiej, rzeki Łyny oraz rzeki Kwieli i drogi krajowej nr 51 w obrębie 

geodezyjnym Knopin.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad 

otrzymywania, wypłacania oraz wysokości diet i zwrotu kosztów podróży służbowej 

radnym Rady Miejskiej w Dobrym Mieście.  

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Dobrym Mieście ujętego w protokole z przeprowadzonej kontroli pod 

nazwą „Przebudowa stadionu miejskiego wraz z zagospodarowaniem przyległych 

terenów i infrastruktury technicznej przy ul. Olsztyńskiej w Dobrym Mieście”.   

10. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej                    

w Dobrym Mieście na 2020 rok.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Dobrym Mieście na rok 2020.  

12. Wolne wnioski. 

13. Zamknięcie obrad. 
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Ad.1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.   

 

Pan Ryszard Łańko Przewodniczący Rady Miejskiej w Dobrym Mieście o godz. 9.00 

otworzył XXIV-ą sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych i zaproszonych gości 

oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13  radnych, co 

wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób, stanowi quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał i decyzji. 

 

W tym miejscu Burmistrz Dobrego Miasta Jarosław Kowalski złożył gratulacje dla 

sportowców (stowarzyszenie pływackie) oraz dla trenera Pana Dariusza Ślimaka za 

osiągnięcie wysokich wyników w zawodach pływackich (złoty medal w zawodach 

wojewódzkich). 

 

Ad.2. Przedstawienie porządku obrad oraz wprowadzenie ewentualnych zmian do 

porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad, do którego zgłoszono następujące 

wnioski: 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Anna Barbachowska wnioskował, aby przesunąć pkt. 

9 i 11 w porządku obrad jako pkt. 3 i 4 przed punktem - przyjęcie protokołu. 

Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie, w wyniku którego Rada przyjęła 

jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. 

Burmistrz Dobrego Miasta Jarosław Kowalski wnioskował o wprowadzenie dodatkowego 

projektu uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które w 2019 r. nie wygasają                       

z upływem roku budżetowego.  

 

Przewodniczący Rady poddał wniosek pod głosowanie, w wyniku którego Rada przyjęła 

jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. 

 

W dalszej kolejności Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie porządek obrad ze 

zmianami, w wyniku którego Rada przyjęła jednogłośnie, przy 13 głosach „za”. 

 

Ad.3. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia Stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Dobrym Mieście ujętego w protokole z przeprowadzonej kontroli pod 

nazwą „Przebudowa stadionu miejskiego wraz z zagospodarowaniem przyległych 

terenów i infrastruktury technicznej przy ul. Olsztyńskiej w Dobrym Mieście”.   

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Anna 

Barbachowska odczytując Stanowisko Komisji. 

 

Ponieważ powyższy projekt uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji Rady, które 

analizowały ww. temat, w związku z tym przystąpiono do przedstawienia opinii 

poszczególnych Komisji: 

 

- Pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Spraw Społecznych, Zdrowia i 

Spraw Młodzieży przedstawiła Przewodnicząca Komisji Zdzisława Kobylińska 



 3 

- Pozytywną opinię Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Samorządu i Porządku 

Publicznego przedstawił Przewodniczący Komisji Mariusz Borek. 

- Pozytywną opinię Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji Małgorzata Konczalska. 

 

Komisja Budżetu i Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich przyjęły pozytywnie protokół 

Komisji Rewizyjnej. Natomiast Stanowisko Komisji Rewizyjnej zgłoszone przez grupę 

radnych było głosowanie odrębnie i powyższe Komisje Rady stanowisko zaopiniowały 

negatywnie.  

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 

 

W dyskusji głos zabrali radni: Mirosław Zadroga, Małgorzata Konczalska, Jerzy Pakisz, 

Mariusz Borek, Joanna Wasilewska i Anna Barbachowska. 

 

Radni dyskutowali na temat opracowania dokumentacji technicznej i złożenia poprawionego 

projektu, według obowiązujących norm na stadion o dofinansowanie. (projekt na stadion nie 

był zgodny z wytycznymi FIFY i Polskiego Związku Lekkoatletyki, odnośnie kształtu bieżni i 

boiska)  

 

W trakcie dyskusji nie zgłoszono żadnych wniosków i propozycji, w związku z tym 

przystąpiono do głosowania odrębnego Stanowiska Komisji Rewizyjnej oraz projektu 

uchwały. 

 

Odrębne Stanowisko Komisji Rewizyjnej - Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie,                     

w wyniku którego Rada odrzuciła większością głosów, przy 5 głosach „za”, 7 głosach 

„przeciwnych” i 1 głosie „wstrzymującym się”. 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia Stanowiska Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Dobrym Mieście ujętego w protokole z przeprowadzonej kontroli pod 

nazwą „Przebudowa stadionu miejskiego wraz z zagospodarowaniem przyległych 

terenów i infrastruktury technicznej przy ul. Olsztyńskiej w Dobrym Mieście” – 

odczytała wiceprzewodnicząca Rady Joanna Wasilewska. 

Projekt uchwały Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie, w wyniku którego Rada 

przy 9 głosach „za” i 4 głosach „przeciwnych” większością głosów podjęła uchwałę. 

(uchwała i wyniki z przeprowadzonego głosowania stanowią załącznik do protokołu). 

(nieobecni radni: Wioletta Nowak i Kamil Tracewicz). 

 

Ad.4. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Dobrym Mieście na rok 2020.  

 

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Anna Barbachowska 

odczytując plan pracy Komisji na 2020 rok. 

 

Z uwagi na to, że powyższy projekt uchwały był analizowany na posiedzeniach Komisji Rady 

tak, więc przystąpiono do przedstawienia opinii Komisji:  
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- Pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Spraw Społecznych, Zdrowia i 

Spraw Młodzieży przedstawiła Przewodnicząca Komisji Zdzisława Kobylińska 

- Pozytywną opinię Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Samorządu i Porządku 

Publicznego przedstawił Przewodniczący Komisji Mariusz Borek. 

- Pozytywną opinię Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji Małgorzata Konczalska. 

 

W dyskusji nie zabierano głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania projektu 

uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Dobrym Mieście na rok 2020 – odczytała wiceprzewodnicząca Rady Joanna 

Wasilewska. 

Projekt uchwały Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie, w wyniku którego Rada 

przy 13 głosach „za” jednogłośnie podjęła uchwałę. 

(uchwała i wyniki z przeprowadzonego głosowania stanowią załącznik do protokołu). 

(nieobecni radni: Wioletta Nowak i Kamil Tracewicz). 

 

Ad. 5. Przyjęcie protokołu. 

 

Protokół Nr XXI z dnia 4 listopada 2019 r. był do wglądu w Referacie Organizacyjnym 

Urzędu Miejskiego, wobec czego wszyscy zainteresowani mogli zapoznać się z jego treścią. 

 

Do ww. protokołu nie wpłynęły żadne wnioski i uwagi, w związku z tym Przewodniczący 

Rady poddał pod głosowanie wniosek o przyjęcie powyższego protokołu. 

 

Rada w drodze głosowania, przy 13 głosach „za” przyjęła wniosek jednogłośnie. 

 

Ad.6. Informacja o pracy burmistrza. 

 

Informację o pracy burmistrza między sesjami odczytał Burmistrz Dobrego Miasta 

Jarosław Kowalski. 

 

Przewodniczący Rady zabierając głos zapytał, czy ktoś z radnych ma jakieś pytania do 

przedstawionej informacji o pracy burmistrza między sesjami? 

 

Radna Małgorzata Konczalska zabierając głos poruszyła temat usuwania chorych lub 

uszkodzonych drzew przy drogach powiatowych i wojewódzkich, np. w miejscowości 

Orzechowo.  

 

Starosta Powiatu Olsztyńskiego Andrzej Abako ustosunkowując się do wypowiedzi radnej 

poinformował, że został ogłoszony przetarg na wycinkę i pielęgnację drzew, w związku                     

z czym drzewa powinny być usunięte do końca lutego. 

 

Sekretarz Gminy Zenon Połocki zabierając głos poinformował, że odnośnie wycinki drzew                       

w Orzechowie, Regionalny Dyrektor Ochrony Środowiska zaopiniował zgodę pozytywnie, 

ale pod warunkiem, że w zamian za jedno drzewo zostaną posadzone trzy drzewa. Niestety                      

w tym miejscu nie ma takich możliwości, aby dokonać tak licznych nasadzeń, tym bardziej, 

że do tej pory za jedno wycięte drzewo sadzono jedno zastępcze drzewo. W związku                      
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z tym właściciel drogi, czyli Zarząd Dróg Wojewódzkich i Gmina Dobre Miasto zaskarżyli tą 

decyzję do Ministra Ochrony Środowiska. Także procedura jest w toku. 

 

Radny Mirosław Zadroga poruszył temat poprawy opieki medycznej podczas nocnej opieki 

i podczas świąt w dobromiejskim szpitalu oraz braku informacji na temat funkcjonowania 

poradni specjalistycznych w naszym mieście. 

 

Starosta Powiatu Olsztyńskiego Andrzej Abako powiedział, że przyjrzy się systemowi opieki. 

Ponadto Pan Starosta poinformował, że jest tylko jeden lekarz dyżurujący i najlepiej jechać na 

SOR do Olsztyna. 

 

Radna Joanna Wasilewska odczytała pismo rodziców i pracowników przedszkoli 

niepublicznych w sprawie zwiększenia dotacji z 75% do 90% 

 

Burmistrz ustosunkowując się do powyższego pisma poinformował, że pismo wpłynęło do 

Rady Miejskiej dlatego wspólnie należy się spotkać i zdecydować, skąd wziąć środki 

finansowe na zwiększenie dotacji dla przedszkoli niepublicznych, bo źródła finansowe są 

ograniczone.  

 

Radna Zdzisława Kobylińska zabierając głos podziękowała dla burmistrza oraz dla Prezesa 

ZEC za doświetlenie przejść dla pieszych. 

Następnie radna poruszyła temat dotyczący funkcjonowania ZGOK i zapytała, czy jest 

możliwość odwołania prezesa ZGOK. 

 

Burmistrz odpowiadając na pytanie radnej poinformował, że obecnie jest to kwestia zebrania 

podpisów pod wnioskiem w sprawie odwołania prezesa ZGOK. Do przegłosowania wniosku 

potrzebna jest zgoda 75% udziałowców. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2019 rok. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła, dokonując uzasadnienia Skarbnik Gminy Anna 

Salmanowicz wraz z dwoma autopoprawkami. 

 

Z uwagi na to, że powyższy projekt uchwały był analizowany na posiedzeniach Komisji Rady 

tak, więc przystąpiono do przedstawienia opinii Komisji:  

 

- Pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Spraw Społecznych, Zdrowia i 

Spraw Młodzieży przedstawiła Przewodnicząca Komisji Zdzisława Kobylińska 

- Pozytywną opinię Komisji Rozwoju Obszarów Wiejskich, Samorządu i Porządku 

Publicznego przedstawił w zastępstwie Przewodniczącego Komisji radny Bartosz 

Kurantowicz 

- Pozytywną opinię Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego przedstawiła 

Przewodnicząca Komisji Małgorzata Konczalska. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 

 

Radny Mirosław Zadroga zabierając głos zapytał, czy mamy nadwyżkę w gospodarce 

odpadów komunalnych? 
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Pani Skarbnik odpowiadając na pytanie radnego poinformowała, że trudno powiedzieć, gdyż 

gmina musi opłacić jeszcze dwie faktury, a jeżeli będzie nadwyżka to zostanie przesunięta na 

następny rok.  

 

W dyskusji nie zabierano więcej głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania projektu 

uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2019 rok – odczytała 

wiceprzewodnicząca Rady Joanna Wasilewska. 

Projekt uchwały Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie, w wyniku którego Rada 

przy 13 głosach „za” jednogłośnie podjęła uchwałę. 

(uchwała i wyniki z przeprowadzonego głosowania stanowią załącznik do protokołu). 

(nieobecni radni: Wioletta Nowak i Kamil Tracewicz). 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które w 2019 r. nie 

wygasają z upływem roku budżetowego.  
 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła, dokonując uzasadnienia Skarbnik Gminy Anna 

Salmanowicz. 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 

 

Radny Mirosław Zadroga zabierając głos zapytał, na co są przeznaczone środki finansowe 

na zadanie dotyczące utworzenia ośrodka działającego przy MOPS w Dobrym Mieście – 

wsparcie finansowe świadczonych usług oraz zakup niezbędnego wyposażenia? 

 

Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Dobrym Mieście Monika Ćwiek 

odpowiadając na pytanie radnego poinformowała, że są to środki pochodzące z programów 

unijnych na aktywizację zawodową 60 osób. Środki finansowe zostały przesunięte na 

następny rok, gdyż nie został jeszcze ogłoszony przetarg, ponieważ dofinansowanie dotarło 

dość późno z Urzędu Marszałkowskiego na rewitalizacje projektu z Cittaslow. 

 

Radna Joanna Wasilewska poruszyła temat rozbudowy ścieżki rowerowej na odcinku 

Knopin – Swobodna i zapytała, czy zostały już naliczone kary umowne dla wykonawcy, który 

ma znaczne opóźnienia, chociaż umowa była aneksowana i został przesunięty termin                               

o miesiąc? 

 

Kierownik Ref. IN Tadeusz Wyszyński odpowiadając na pytanie radnej poinformował, że 

odsetki dla wykonawcy będą naliczone od 27 listopada, ale dopiero w sytuacji jak 

wykonawca wystawi fakturę, po odbiorze inwestycji. 

 

Radna Katarzyna Włodarska zabierając głos zapytała, kiedy rozpocznie się remont na ulicy 

Kościuszki.  

 

Kierownik Ref. IN Tadeusz Wyszyński odpowiadając na pytanie radnej poinformował, że 

gmina przekazała plac budowy dla inwestora i obecnie trwa projekt tymczasowej organizacji 

ruchu na ul. Kościuszki. Inwestor ma rozpocząć prace w styczniu. 

 

Radny Bartosz Kurantowicz zapytał o przebudowę drogi w Bzowcu.  
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Kierownik Ref. IN Tadeusz Wyszyński odpowiadając na pytanie radnego poinformował, że 

wykonawca wejdzie na budowę jak będą dobre warunki atmosferyczne. 

 

W dyskusji nie zabierano więcej głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania projektu 

uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które w 2019 r. nie wygasają                    

z upływem roku budżetowego – odczytała wiceprzewodnicząca Rady Joanna 

Wasilewska. 

Projekt uchwały Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie, w wyniku którego Rada 

przy 13 głosach „za” jednogłośnie podjęła uchwałę. 

(uchwała i wyniki z przeprowadzonego głosowania stanowią załącznik do protokołu). 

(nieobecni radni: Wioletta Nowak i Kamil Tracewicz). 

 

W tym miejscu Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę. 

Po przerwie przystąpiono do realizacji porządku obrad. 

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych Gminy Dobre Miasto na lata 2019-2024”.  

 

Wprowadzenia do tematu dokonała Kierownik Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Monika Ćwiek informując, że powyższa Strategia jest wieloletnim dokumentem 

programowym, który ma istotne znaczenie dla zapewnienia bezpieczeństwa społecznego 

mieszkańców naszej Gminy, w szczególności grup zagrożonych wykluczeniem. Opracowanie 

zawiera miedzy innymi  diagnozę i identyfikację najważniejszych problemów społecznych na 

terenie Gminy oraz wskazuje cele strategiczne i kierunki działania, które należy podjąć, aby je 

osiągnąć. Strategię opracował Pan Mateusz Dąbkowski ze Spółdzielni Socjalnej wraz                          

z zespołem pracowników z instytucji  takich jak: MOPS, policja, służba zdrowia, biuro pracy, 

przedstawiciele Urzędu Miejskiego, itp. 

 

Opinie Komisji – pozytywne 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 

 

W dyskusji głos zabrali radni: Małgorzata Konczalska, Mirosław Zadroga i Zdzisława 

Kobylińska. 

 

Radni poruszyli następujące tematy: 

- współpraca z organizacjami pozarządowymi oraz pozyskiwanie środków finansowych                           

  z zewnątrz na realizację zadań,  

- wolontariat, 

- bezpieczeństwo publiczne. 

 

W dyskusji nie zabierano więcej głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania projektu 

uchwały. 
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Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych 

Gminy Dobre Miasto na lata 2019-2024” – odczytała wiceprzewodnicząca Rady Joanna 

Wasilewska. 

Projekt uchwały Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie, w wyniku którego Rada 

w drodze głosowania, przy 13 głosach „za” jednogłośnie podjęła uchwałę. 

(uchwała i wyniki z przeprowadzonego głosowania stanowią załącznik do protokołu). 

(nieobecni radni: Wioletta Nowak i Kamil Tracewicz). 

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego fragmentu miasta i gminy Dobre Miasto w rejonie 

ulic Olsztyńskiej, Grunwaldzkiej, Orła Białego, Placu Jana Pawła II, Rzeszutka, 

Łużyckiej, rzeki Łyny oraz rzeki Kwieli i drogi krajowej nr 51 w obrębie geodezyjnym 

Knopin.  

 

Projekt uchwały przedstawił i omówił, dokonując uzasadnienia Kierownik Referatu 

Inwestycji i Nieruchomości Tadeusz Wyszyński. 

 

Opinie Komisji: 

 

Komisja Budżetu oraz Komisja Rozwoju Obszarów Wiejskich – nie zajęły stanowiska 

Komisja Oświaty – opinia pozytywna 

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 

 

Radna Elżbieta Bilińska Wołodźko zabierając głos zadała następujące pytania: 

- co ma powstać w rejonie ulic Olsztyńskiej, Grunwaldzkiej, Orła Białego, Placu Jana                     

  Pawła II, Rzeszutka, Łużyckiej, rzeki Łyny oraz rzeki Kwieli i drogi krajowej nr  

  51 w obrębie geodezyjnym Knopin - jezioro, czy zbiornik? 

- sprawdzić jak dawno temu były robione badana geologiczne odnośnie bliskości Kolegiaty i  

  czy ten zbiornik nie zagrozi, w jakiś sposób temu zabytkowi? 

- czy  ze strony właścicieli działek tamtego terenu nie będzie sprzeciwu przy odkupywaniu  

  działek?  Radna poprosiła o odpowiedź na piśmie.                             

 

Kierownik Ref. IN Tadeusz Wyszyński odpowiadając na pytania radnej poformował, że                        

w tym rejonie ma powstać zbiornik retencyjny. Zbiornik wybudują Wody Polskie z programu 

rządowego, dotyczącego przeciwdziałania skutków suszy. Kierownik nie wie, kiedy badania 

geologiczne były wykonane, ponieważ od niedawna pracuje w Urzędzie, ale na pewno ta 

inwestycja nie zagraża w żaden sposób Kolegiacie. Tym bardziej, że zbiornik będzie 

oddalony znacznie od bazyliki i będzie zakończony zaporą. Poza tym badania geologiczne 

trzeba będzie powtórzyć, bo taki jest wymóg prawa budowlanego. Jeśli chodzi o sprzedaż 

ziemi to p. burmistrz rozmawiał z właścicielami tych terenów i nie było żadnych sprzeciwów 

jak do tej pory. 

 

Burmistrz przedstawił plany i wizje dotyczące budowy zalewu retencyjnego, tzw. 

antysuszowego i poinformował min., że nasz zbiornik będzie trzeci z programu rządowego, 

po zbiornikach wybudowanych w Ełku i Białymstoku. Wielkość zbiornika wyniesie ok. 50 

hektarów. Ta inwestycja będzie dla Dobrego Miasta krokiem milowym. Chcemy naszą 

Warmię uczynić również miejscem turystycznym, a nie tylko miejscem na mapie. 
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Radny Mariusz Borek zabierając głos zapytał, czy zalew zagraża istniejącym działkom? 

 

Kierownik Ref. IN odpowiadając na pytanie radnego poinformował, że na dzień dzisiejszy nie 

ma jeszcze map sytuacyjno-wysokościowych, ale ogródki działkowe znajdują się wyżej nad 

poziomem zero, czyli wyżej, niż poziom elektrowni wodnej. Poza tym działki ogrodnicze 

znajdują się na naturalnej skarpie i nie powinny zostać zalane. 

 

Radna Joanna Wasilewska zabierając głos powiedziała, że nigdy nie była zwolennikiem 

budowy tego zbiornika, gdyż na Warmii jest i tak dużo jezior i rzek. 

 

Następnie radna zapytała, jaki obszar w programie rządowym jest przeznaczony pod budowę 

tego zbiornika i kto zapłaci za tą inwestycję? 

 

Kierownik Ref. IN Tadeusz Wyszyński poinformował, że inwestorem będą Wody Polskie, 

które chcą wybudować na naszym terenie zbiornik retencyjny na obszarze 50 hektarów                     

o głębokości ok. 4,5 – 5 m. Następnie pan kierownik przedstawił koncepcję Wód Polskich, 

która określa parametry i kształt zbiornika. 

 

Radny Jerzy Pakisz zabierając głos powiedział, że wybudowanie zbiornika retencyjnego na 

naszym terenie jest szansą dla Dobrego Miasta. Ponadto kierunkiem strategii na ten obszar 

poza zbiornikiem retencyjnym jest również turystyka wodna.  

 

Przewodniczący Rady zabierając głos zapytał, czy jest gdzieś już wybudowany podobny 

zbiornik retencyjny, jaki ma powstać w naszej gminie?   

 

Burmistrz odpowiadając na powyższe pytanie poinformował, że podobny zbiornik znajduje 

się w Gołdapi.  

 

Pan kierownik uzupełniając odpowiedź burmistrza poinformował, że na naszym terenie jest 

kilka sztucznych zbiorników, np. W Nowej Wsi Małej lub w Smolajnach jest sztuczny 

zbiornik przy młynie. 

 

Następnie Pan Przewodniczący zapytał, ile będzie kosztował plan miejscowy i kiedy 

rozpocznie się i zakończy budowa zbiornika? 

 

Burmistrz poinformował, że na dzień dzisiejszy jeszcze nie wiadomo. Natomiast koszt 

inwestycji zależy od przetargu. Jeżeli Rada przyjmie powyższy projekt uchwały to z pracami 

można ruszyć już na jesień. Samo projektowanie będzie trwało 2 lata, także jak się uda to                     

w 2022/23 r. będzie można zacząć budować , a zakończenie inwestycji nastąpi w 2025 r. 

 

Radna Joanna Wasilewska zabierając głos zapytała, czy ten obszar nie jest chroniony? 

 

Kierownik Ref. IN Tadeusz Wyszyński poinformował, że ten obszar być może jest chroniony, 

ale zbiornik nie stoi w sprzeczności z tym obszarem.  

 

Radny Mariusz Borek zabierając głos poinformował, że pomysł budowy jeziora na tym 

obszarze zrodził się w poprzedniej kadencji i wówczas Rada poparła pomysł i zabezpieczyła 

środki finansowe na koncepcje. Na dzisiejszej sesji poruszono dużo nowych i ciekawych 

informacji dlatego radny konsekwentnie będzie głosował „za”.  
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W dyskusji nie zabierano więcej głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania projektu 

uchwały. 

   

Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego fragmentu miasta i gminy Dobre Miasto w rejonie 

ulic Olsztyńskiej, Grunwaldzkiej, Orła Białego, Placu Jana Pawła II, Rzeszutka, 

Łużyckiej, rzeki Łyny oraz rzeki Kwieli i drogi krajowej nr 51 w obrębie geodezyjnym 

Knopin – odczytała wiceprzewodnicząca Rady Joanna Wasilewska. 

Projekt uchwały Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie, w wyniku którego Rada 

przy 7 głosach „za”, 4 głosach „przeciwnych” i 2 głosach „wstrzymujących się” podjęła 

uchwałę większością głosów.  

(uchwała i wyniki z przeprowadzonego głosowania stanowią załącznik do protokołu). 

(nieobecni radni: Wioletta Nowak i Kamil Tracewicz). 

 

Po głosowaniu Burmistrz podziękował Radzie za przyjęcie powyższego projektu uchwały. 

 

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad 

otrzymywania, wypłacania oraz wysokości diet i zwrotu kosztów podróży służbowej 

radnym Rady Miejskiej w Dobrym Mieście.  

 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Ryszard Łańko, informując że                                    

w powyższym projekcie uchwały zmienia się wysokość diety dla Przewodniczącego Rady i 

obecnie Przewodniczący będzie otrzymywał dietę w wysokości 74% minimalnego 

wynagrodzenia za pracę. 

 

Opinie Komisji – pozytywne z wnioskiem 

 

Wszystkie Komisje Rady przegłosowały wniosek, aby w projekcie uchwały w §1. pkt. 2)                  

w ostatnim  zdaniu po słowach: na danej sesji, dopisać: lub obrad Komisji na danym 

posiedzeniu. 

 

W dyskusji nie zabierano głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania projektu 

uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia zasad otrzymywania, 

wypłacania oraz wysokości diet i zwrotu kosztów podróży służbowej radnym Rady 

Miejskiej w Dobrym Mieście – odczytała wiceprzewodnicząca Rady Joanna Wasilewska. 

Projekt uchwały Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie, w wyniku którego Rada, 

przy 12 głosach „za” jednogłośnie podjęła uchwałę.  

(uchwała i wyniki z przeprowadzonego głosowania stanowią załącznik do protokołu). 

(nieobecni radni: Wioletta Nowak, Kamil Tracewicz i Anna Barbachowska). 

 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej                    

w Dobrym Mieście na 2020 rok.  

  

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Ryszard Łańko. 

 

Opinie Komisji – pozytywne 
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W dyskusji nie zabierano głosu, w związku z tym przystąpiono do głosowania projektu 

uchwały. 

 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Dobrym 

Mieście na 2020 rok  – odczytała wiceprzewodnicząca Rady Joanna Wasilewska. 

Projekt uchwały Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie, w wyniku którego Rada, 

przy 12 głosach „za” jednogłośnie podjęła uchwałę.  

(uchwała i wyniki z przeprowadzonego głosowania stanowią załącznik do protokołu). 

(nieobecni radni: Wioletta Nowak, Kamil Tracewicz i Anna Barbachowska). 

 

Ad.13. Wolne wnioski. 

 

Pan Adam Wronka pełniący wcześniej obowiązki dyrektora Centrum Kulturalno-

Bibliotecznego zadał pytania dla Pana Mariusza Kwasa nowego dyrektora CK-B, odnośnie 

jego planów i wizji kierowania CK-B na przyszłość oraz odniósł się do zarzutów. 

 

Radna Joanna Wasilewska odczytała pismo pracownika CK-B. 

 

Burmistrz zabierając głos  poprosił dyrektora CK-B o pisemne wyjaśnienia wobec zarzutów, a 

następnie poprosił o zwołanie Komisji Oświaty, w celu zbadania tego tematu. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Zdzisława Kobylińska zabierając głos powiedziała, że to 

nie są kompetencje Rady i jeżeli są jakieś wątpliwości to od tego są sądy pracy. 

 

Radny Jerzy Pakisz poruszył temat dotyczący zbiórki publicznej na Jelonka i zaproponował, 

aby środki z diet radnych przeznaczyć na pomnik Jelonka. 

 

W tym miejscu burmistrz zaprosił wszystkich mieszkańców na odsłonięcie pomnika Jelonka, 

będącego symbolem Dobrego Miasta. Uroczystość odbędzie się jutro o godz. 23 przed Basztą. 

 

Sołtys Sołectwa Nowa Wieś Mała Krystyna Łowczyk zgłosiła sytuację dotyczącą nie 

udzielenia pomocy przez lekarza dyżurującego na pogotowiu. 

 

Radna Katarzyna Włodarska poruszyła następujące sprawy: 

- nakładka na ul. Kościuszki, 

- oświetlenie mostu na ul. Kościuszki, 

- ul. Traugutta – przepełniony pojemnik PCK na ubrania. 

 

Radny Edmund Wawirowicz poinformował o zalegających odpadach komunalnych przy 

drodze nr 51 w Starym Dworze koło dawnego CPN. 

 

Radna Zdzisława Kobylińska zgłosiła postulat, aby zorganizować dla sołtysów szkolenie na 

temat praw i obowiązków sołtysa. 

 

Prezes ZEC Arkadiusz Mordas poinformował, że za 20 tys. zł, które przyznała Rada - 

wykonał 11 doświetleń przejść dla pieszych i zostało jeszcze do wymiany 7 opraw. 

 

Radny Mariusz Borek poinformował, że przy ulicach: Łużyckiej, Gdańskiej i Kolejowej 

zostały zrobione głębokie przekopy. Roboty ziemne zostały zakończone, ale teren nie został 

uporządkowany. 
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Następnie radny poprosił o uzupełnienie gruntu przy dolnym cmentarzu, bo samochody nie 

mają jak dojechać. 

 

Radna Małgorzata Konczalska zapytała, czy ZKG ma do swojego statutu wpisane zadanie: 

- administrowanie wspólnotami? 

 

Radna Joanna Wasilewska poprosiła o przesłanie informacji do Komisji Budżetowej, jakie 

są należności wspólnot mieszkaniowych wobec ZEC.  

 

Ad.22. Zamknięcie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął XXIV-ą sesję 

Rady Miejskiej w Dobrym Mieście, dziękując wszystkim za uczestnictwo w dzisiejszych 

obradach. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokółowała: 

Ewa Łapiejko         Przewodniczący 

Rady Miejskiej 

           /-/ 

            Ryszard Łańko 

 

 
 
 

 

 


